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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget 

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 2. juli 2012 stillet mig følgende 

spørgsmål 185 alm. del, efter ønske fra Villum Christensen (LA), som jeg hermed 

skal besvare.  

 

Spørgsmål 185: 
”Kan ministeren oplyse, hvor stor en del af den anvendte mængde biomasse i  
2010 og 2011 der blev importeret, og hvor stor en del der forventes importeret i  

2020, jf. Energiaftalen?” 

 

Svar: 

Nedenstående tabel viser hvor stor en andel af den samlede mængde biomasse der i 

2010 blev importeret.  Det bemærkes, at biomasse i betydeligt omfang er et kommer-

cielt produkt, som handles internationalt. 

 

Data er baseret på Energistatistik 2010, mens data for 2011 ikke er tilgængelige, da 

Energistatistik 2011 endnu ikke er færdigudarbejdet.  

 

Brændsel Import andel (%) 

Halm 0 

Skovflis 30 

Brænde 8 

Træpiller 92 

Træaffald 0 

Biogas 0 

Affald 0 

Biolie/ -diesel/ -ethanol*  - 56 

I alt 25 

* Der var i 2010 nettoeksport af flydende biobrændsler som bioolie, biodiesel og 

bioethanol. Dette dækker i hovedsagen over import af bioethanol og eksport af bio-

diesel. 

 

I beregningerne til Energiaftalen er der ikke skelnet mellem dansk og udenlandsk 

biomasse. Forbruget af halm, affald og biogas forventes dog at være indenlandsk, 

mens en betydelig del af træet forventes importeret.  

 

Med venlig hilsen 
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